

# ສູນເສຍວຽກເຮັດ, ເຈັບປ່ວຍ ຫຼື ຫວ່າງ ງານເນື່ອງຈາກໂຄໂຣນາໄວຣັສບໍ່?

ຊາວວໍຊິງຕັນຫຼາຍຮ້ອຍຄົນສູນເສຍວຽກເຮັດ, ເຈັບປ່ວຍ ຫຼື ຫວ່າງງານເນື່ອງຈາກການລະບາດຂອງໂຄໂຣໄວຣັສ (COVID-19). ມີຄວາມຊ່ວຍເຫຼືອໃຫ້ທ່ານ ແລະ ຄອບຄົວຂອງທ່ານໃນພາວະວິກິດນີ້. ກວດເບິ່ງ [ພາບກຣາຟິກກ່ຽວກັບເງິນຊ່ວຍເຫຼືອ](#) ເພື່ອເບິ່ງວ່າອາດຈະມີໂຄງການຂອງລັດໃດແດ່ໃຫ້ທ່ານ.



**ຂ້ອຍຈະມີສິດໄດ້ຮັບເງິນຊ່ວຍເຫຼືອການຫວ່າງງານບໍ່?**

ການມີສິດໄດ້ຮັບແມ່ນງ່າຍກວ່າຫຼາຍ ດ້ວຍການປ່ຽນແປງຂອງລັດ ແລະ ລັດຖະບານກາງເນື່ອງຈາກການລະບາດຂອງໄວຣັສ. ເງິນຊ່ວຍເຫຼືອເພີ່ມເຕີມມີໃຫ້ແກ່ຄົນຈຳນວນຫຼາຍ, ລວມເຖິງຜູ້ທີ່ເຮັດວຽກເສີມ, ເຮັດທຸລະກິດສ່ວນຕົວ ຫຼື ຜູ້ຮັບເໝາອິດສະຫຼະ ຫຼື ຜູ້ທີ່ມີຊົ່ວໂມງເຮັດວຽກຫຼຸດລົງ ຫຼື ເຈັບປ່ວຍ. ກວດເບິ່ງວ່າທ່ານມີສິດໄດ້ຮັບ ຫຼື ບໍ່ ໂດຍການຄລິກໃສ່ລາຍການນີ້.



**ຂ້ອຍຈະໄດ້ຮັບເງິນຫຼາຍປານໃດ?**

ມັນແຕກຕ່າງກັນໄປ ແລະ ທ່ານຈະບໍ່ຮູ້ແນ່ນອນຈົນກວ່າທ່ານສະໝັກ. ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍ CARES ຂອງລັດຖະບານກາງລວມມີເງິນຊ່ວຍເຫຼືອພິເສດ \$600 ຕໍ່ອາທິດສໍາລັບທຸກຄົນທີ່ມີສິດໄດ້ຮັບເງິນຊ່ວຍເຫຼືອ (ຍົກເວັ້ນຜູ້ທີ່ຢູ່ໃນໂຄງການຝຶກອົບຮົບ).



**ຂ້ອຍຈະໄດ້ຮັບຄວາມຊ່ວຍເຫຼືອເມື່ອໃດ?**

ຄວາມຕ້ອງການສໍາລັບການຫວ່າງງານແມ່ນສູງກວ່າທີ່ເຄີຍມີມາ ແລະ ທີມງານທີ່ພະແນກປະກັນການຫວ່າງຂອງວໍຊິງຕັນກໍາລັງເຮັດວຽກຢ່າງໜັກເພື່ອເລັ່ງເວລາດໍາເນີນການສໍາລັບທ່ານ. ນີ້ແມ່ນຂ່າວທີ່ສໍາຄັນທີ່ສຸດ: ທ່ານຈະໄດ້ຮັບການຊໍາລະເງິນທັງໝົດທີ່ທ່ານເປັນຄ້າງຊະລໍາ, ໂດຍນັບຍ້ອນກັບໄປວັນທີທີ່ທ່ານມີສິດໄດ້ຮັບ. ນັ້ນໝາຍຄວາມວ່າ ຖ້າທ່ານບໍ່ສາມາດສະໝັກໄດ້ເນື່ອງຈາກທ່ານບໍ່ສາມາດຕິດຕໍ່ກັບພະແນກ, ທ່ານຈະໄດ້ຮັບການຊໍາລະເງິນຄືນ.



ຈະເປັນແນວໃດຖ້າຂ້ອຍຢຸດເຮັດວຽກເພື່ອດູແລສະມາຊິກຄອບຄົວທີ່ຕິດເຊື້ອ COVID-19 ຫຼື ລູກຂອງຂ້ອຍບໍ່ໄດ້ເຂົ້າໂຮງຮຽນ ແລະ ບໍ່ມີໃຜດູແລລູກ?

ເນື່ອງຈາກມີເງິນຊ່ວຍເຫຼືອເພີ່ມເຕີມໃຫ້ໃນລະຫວ່າງການລະບາດຂອງ COVID-19, ຫຼາຍສະຖາບັນຈະກຳນົດສິດໄດ້ຮັບເງິນຊ່ວຍເຫຼືອໃຫ້ແກ່ທ່ານ. ຕົວຢ່າງ ລວມມີ:

- ທ່ານຕ້ອງຢູ່ເຮືອນເພື່ອດູແລລູກຂອງທ່ານເນື່ອງຈາກໂຮງຮຽນ ຂອງພວກເຂົາປິດ.
- ນາຍຈ້າງຂອງທ່ານປິດກິດຈະການ ແລະ ທ່ານບໍ່ສາມາດເຮັດວຽກຢູ່ເຮືອນ.
- ທ່ານບໍ່ສາມາດໄປບ່ອນເຮັດວຽກຂອງທ່ານໄດ້ເນື່ອງຈາກຄຳສັ່ງ “ຢູ່ເຮືອນ, ພັກເພື່ອສຸຂະພາບ” ແລະ ການເຮັດວຽກຈາກໄລຍະໄກບໍ່ແມ່ນທາງເລືອກ.
- ຊົ່ວໂມງເຮັດວຽກຂອງທ່ານຫຼຸດລົງເນື່ອງຈາກ COVID-19.
- ທ່ານເປັນພະນັກງານບໍ່ເຕັມເວລາທີ່ບໍ່ມີສິດໄດ້ຮັບເງິນຊ່ວຍເຫຼືອສຳລັບ ການຫວ່າງງານ.
- ທ່ານເຮັດທຸລະກິດສ່ວນຕົວ ຫຼື ຜູ້ຮັບເໝົາອິດສະຫຼະ.



ຂ້ອຍເຮັດວຽກສ່ວນຕົວ ແລະ ບໍ່ມີສິດໄດ້ຮັບໃນອະດີດຜ່ານມາ in the past. ຂ້ອຍຕ້ອງເຮັດ ແນວໃດຕອນນີ້?

ຄົນງານທີ່ເຮັດທຸລະກິດສ່ວນຕົວເຊັ່ນ ຜູ້ຮັບເໝົາອິດສະຫຼະ, ມີສິດໄດ້ຮັບເງິນຊ່ວຍເຫຼືອຖ້າໄວຮັສເຮັດໃຫ້ທ່ານບໍ່ໄດ້ເຮັດວຽກ.

ກ່ອນທີ່ຈະສະໝັກ, ດາວໂຫຼດລາຍການກວດນີ້, ເຊິ່ງຈະຊ່ວຍທ່ານໃນຂັ້ນຕອນການສະໝັກ ແລະ ຫຼີກລຽງຂໍ້ຜິດພາດທີ່ຈະເຮັດໃຫ້ການສະໝັກຂອງທ່ານຊຳລົງ.



ຂ້ອຍໃຊ້ເງິນຊ່ວຍເຫຼືອການຫວ່າງງານ ໃນຊ່ວງປີຜ່ານມາ. ຂ້ອຍຍັງມີສິດໄດ້ຮັບຢູ່ບໍ?

ແມ່ນ, ທ່ານສາມາດໄດ້ຮັບສິດທິອີກຄັ້ງ ຫຼື ມີສິດໄດ້ຮັບການຂະຫຍາຍເວລາ 13 ອາທິດສຳລັບການຮຽກຮ້ອງກ່ອນໜ້າຂອງທ່ານ ຖ້າທ່ານຍັງຢູ່ພາຍໃນປີໃຫ້ເງິນຊ່ວຍເຫຼືອ.



ຂ້ອຍເປັນພະນັກງານທີ່ບໍ່ມີເອກະສານ. ຂ້ອຍມີສິດໄດ້ຮັບການຊ່ວຍເຫຼືອບໍ?

ທ່ານຈະຕ້ອງໄດ້ຮັບອະນຸຍາດໃຫ້ເຮັດວຽກຢູ່ໃນສະຫະລັດຈຶ່ງຈະມີສິດໄດ້ຮັບເງິນຊ່ວຍເຫຼືອການຫວ່າງງານ ແລະ ເງິນຊ່ວຍເຫຼືອການຫວ່າງງານເພີ່ມເຕີມ. ແນວໃດກໍຕາມ, ສະຖານະການເຂົ້າເມືອງບໍ່ໄດ້ຖືກນຳມາພິຈາລະນາສຳລັບການມີສິດເຂົ້າຮ່ວມໂຄງການລາພັກເນື່ອງຈາກຄອບຄົວ ແລະ ລາເຈັບປ່ວຍແຕ່ໄດ້ຮັບເງິນຂອງລັດ. ດັ່ງນັ້ນ, ຖ້າທ່ານເຈັບປ່ວຍໜັກ ຫຼື ກຳລັງດູແລເບິ່ງແຍງຄົນທີ່ກຳລັງເຈັບປ່ວຍໜັກ, ໂຄງການນີ້ອາດຈະສາມາດຊ່ວຍໄດ້. ຮຽນຮູ້ເພີ່ມເຕີມທີ່ [paidleave.wa.gov](http://paidleave.wa.gov) ຫຼື [tometiempo.org](http://tometiempo.org).

ນອກຈາກນີ້ ລັດຖະບານຍັງໄດ້ສ້າງເວັບໄຊທ໌ ([coronavirus.wa.gov](http://coronavirus.wa.gov)). ສຳລັບການລະບາດຂອງໂຄໂຣນາໄວຣັສທີ່ມີຊັບພະຍາກອນ, ຄວາມຊ່ວຍເຫຼືອ ແລະ ການຊ່ວຍເຫຼືອໃນລະຫວ່າງພາວະວິກິດນີ້. ຄຳຖາມທີ່ຖາມເລື້ອຍໆເຫຼົ່ານີ້ ອາດຈະມີປະໂຫຍດ.



### ຂ້ອຍຈະສະໝັກ ການປະກັນ ການຫວ່າງງານ ໄດ້ແນວໃດ?

ມີວິທີການສະໝັກສອງວິທີ: ທາງອອນລາຍ ຫຼື ທາງໂທລະສັບ. ເວັບໄຊທ໌ ([esd.wa.gov](http://esd.wa.gov)) ເປັນວິທີສະໝັກ ແລະ ຮັບເງິນຊ່ວຍເຫຼືອໄວທີ່ສຸດໂດຍໃຊ້ຄອມພິວເຕີເດັສທັອບ ແລະ ເລັດທັອບ. ນອກຈາກນີ້ ທ່ານຍັງສາມາດໃຊ້ອຸປະກອນມືຖື, ແຕ່ມັນຈະຍາກກວ່າເລັກນ້ອຍໃນການນໍາທາງ. ເພື່ອສະໝັກທາງໂທລະສັບ ໃຫ້ໂທຫາ 800-318-6022.

ກ່ອນທີ່ທ່ານຈະສະໝັກ, [ດາວໂຫຼດລາຍການກວດການສະໝັກ](#).

ປະລິມານສາຍໂທຫຼາຍໃນຂະນະນີ້, ສະນັ້ນທ່ານອາດຈະປະສົບກັບບັນຫາໃນການໂທຕິດໃນລະຫວ່າງຊົ່ວໂມງເຮັດວຽກປົກກະຕິ. ທ່ານອາດຈະໂຊກດີສະໝັກທາງໂທລະສັບໄດ້ ຖ້າທ່ານໂທຫຼັງ 6 ໂມງແລງ ແລະ ກ່ອນ 7 ໂມງເຊົ້າ. ຖ້າທ່ານສະໝັກຊ້າ, ຈຶ່ງຮັບຮູ້ວ່າ ທ່ານຈະໄດ້ຮັບການຊໍາລະເງິນທັງໝົດທີ່ທ່ານເປັນຄ້າງຊະລໍາ, ໂດຍນັບຍ້ອນກັບໄປວັນທີ່ທ່ານມີສິດໄດ້ຮັບ.

ສໍາລັບຄໍາຖາມທົ່ວໄປ, ໂທ 833-572-8400



### ຂັ້ນຕອນການສະໝັກກ່ຽວ ຂ້ອງກັບຫຍັງແດ່?

ຂັ້ນຕອນອາດຈະເຮັດໃຫ້ສັບສົນ, ດັ່ງນັ້ນ ສິ່ງສໍາຄັນແມ່ນຕ້ອງກວດເບິ່ງຂໍ້ມູນໃນເວັບໄຊທ໌ ແລະ ໃຊ້ລາຍການກວດ ແລະ ວິດີໂອເພື່ອຊ່ວຍທ່ານກຽມພ້ອມ, ມັນຈະງ່າຍຂຶ້ນ. ມີຫຼາຍຂັ້ນຕອນທີ່ທ່ານຈະຕ້ອງປະຕິບັດ ແລະ ຖ້າທ່ານບໍ່ມີສິດໄດ້ຮັບເງິນຊ່ວຍເຫຼືອສໍາລັບການຫວ່າງງານ, ເນື່ອງຈາກທ່ານເຮັດວຽກບໍ່ເຕັມເວລາ, ເຮັດທຸລະກິດສ່ວນຕົວ ຫຼື ບໍ່ສາມາດໄປເຮັດວຽກເນື່ອງຈາກໂຮງຮຽນລູກຂອງທ່ານປິດ, ທ່ານຈໍາເປັນຈະຕ້ອງສະໝັກສໍາລັບການຫວ່າງງານປົກກະຕິກ່ອນທີ່ຈະສະໝັກຂໍເງິນຊ່ວຍເຫຼືອການຫວ່າງງານເພີ່ມເຕີມ (ເອີ້ນວ່າ ການຊ່ວຍເຫຼືອການຫວ່າງງານຈາກໂຮກລະບາດ ຫຼື PUA).



### ຂ້ອຍຈະຕິດຕາມການປ່ຽນແປງ ທີ່ເກີດຂຶ້ນທັງໝົດໄດ້ແນວໃດ?

ເວັບໄຊທ໌ຂອງພວກເຮົາກໍາລັງໄດ້ຮັບການອັບເດດເນື່ອງຈາກມີຂໍ້ມູນໃໝ່. ນອກຈາກນີ້ ທ່ານຍັງສາມາດລົງທະບຽນສໍາລັບການແຈ້ງເຕືອນອີເມວເປັນພາສາອັງກິດໃນເວັບໄຊທ໌ ທີ່ນີ້.

ຮຽນຮູ້ເພີ່ມເຕີມທີ່ [esd.wa.gov](http://esd.wa.gov)